
Kære alle 

Hermed sendes: REFERAT AF MØDE I LYNETTEHOLM-GRUPPEN 

 

Lynetteholm-gruppen holdt møde d. 26. oktober med følgende dagsorden: 

 

1. Borgermødet d. 25. okt.: Evaluering, incl. pointer herfra til brug for SMV-høringssvaret. 

2. Høringssvar om den strategiske miljøvurdering (SMV) 

3. Eventuelt, incl. næste møde (forslag: mandag d. 21. nov. kl. 17-19) 

 

Hv.a. borgermødet d. 25. okt. om klimasikring og miljøforhold var der enighed om at mødet, ligesom det 

foregående borgermøde d. 11. okt., havde været nyttigt. Karsten Arnbjerg-Nielsens og Michael Løvendal 

Kruses oplæg havde haft en noget anden karakter end oplæggene ved mødet d. 11. okt. Bl.a. havde 

oplæggene havde været mere meningsbaserede. Selv om oplægsholderne var uenige om væsentlige 

aspekter om Lynetteholm var de enige i, at projektets klimasikringskomponent var afgørende for at sikre 

København mod stormflod. De forskellige synspunkter, som oplægsholderne gav udtryk for, gav anledning 

til en livlig debat, som bl.a. tydeliggør, at klimasikring må være et centralt aspekt i SMV-høringssvaret. 

 

Udkastet til SMV-høringssvar blev gennemgået, - ikke i detaljen, men ud fra et overordnet perspektiv. Har 

vi fået de væsentligste aspekter dækket ind i det nuværende udkast eller er der aspekter som mangler? Er 

disponering og struktur ramt rigtigt eller skal rækkefølge og struktur justeres? Der var enighed om at 

spørgsmålet om klimasikring bør rykkes frem og at det kan være nyttigt at uddybe spørgsmålet om de to 

scenarier så det ikke fremstår som et enten-eller mellem byudvikling i Østhavnen og omengskommuner. I 

den forbindelse drøftedes spørgsmålet om grader af tæt byudvikling, ønsket om at Indre By og 

Christianshavn ikke fortættes yderligere og behovet for en mere sammenhængende byplanlægning for hele 

hovedstadsregionen. På baggrund af drøftelsen vil Jacob arbejde med justeringer af udkastet, hvortil andre 

i gruppen vil bidrage, bl.a. Lars med mulige input om de kumulative virkninger af Planen for Østhavnen. 

 

Det bekræftedes, at næste møde holdes i Beboerhuset d. 21. november kl. 17-19 og at der inden da kan 

køres skriftlige runder om svarudkastet. Skønt der på mødet blev stilet efter at fremlægge høringssvaret til 

godkendelse på LU-mødet d. 30. nov. blev det på det efterfølgende LU-møde besluttet at skubbe den 

afsluttende LU-drøftelse og godkendelse til LU-mødet d. 14. dec. Dermed bliver der ikke alene mulighed for 

at få input fra BTH-gruppens møde d. 23. nov. men også at drøfte et rå-udkast på LU-mødet d. 30. nov. og 

derefter tage højde for input fra LU-mødet og tilpasse inden 2. og sidstebehandling d. 14. dec. Derfor må 

der påregnes et møde i LYN-gruppen i ugen der starter mandag d. 5. december (f.eks. tirsdag d. 6. dec. kl. 

17), hvor endeligt udkast færdiggøres. 

 

Tak om sekretariatet vil reservere mødelokale til d. 21. nov. og - tentativt - til d. 6. dec. 

Deltagere: Jacob Fuchs, Lars Josephsen, Claus Bendixen og Frode Neergaard (referent)    

 

Mvh, 

Frode 

 


